

# Information Frequenzkoordination Ski Weltcup Rennen Adelboden 2026

**Event Datum:** 10. – 11.01.2026

**Ort:** Chuenisbärgli, 3715 Adelboden

## Allgemeine Information

In der Vergangenheit hat der Gesetzgeber den nutzbaren Frequenzbereich für einige drahtlose Geräte mehrfach eingeschränkt und von der Lizenzpflicht befreit. Dies hat das Risiko gegenseitiger Störungen von drahtlosen Geräten bei Grossanlässen stark erhöht.

## Anmeldepflicht für drahtlose Geräte

Um allen Nutzenden von drahtlosen Geräten eine hohe Betriebssicherheit zu ermöglichen, übernimmt SRF im Auftrag des Veranstalters die Frequenzkoordination für das Ski Weltcup Adelboden 2026. Sämtliche Nutzenden müssen deshalb im Vorfeld ihre drahtlosen Geräte in der WebApp FreqCoord registrieren. Ohne Anmeldung ist der Einsatz drahtloser Geräte nicht möglich.

## Die Anmeldepflicht ist zwingend

- vom 09. – 11.01.2026
- an den folgenden Orten: an der Rennstrecke, im Zielraum, im Weltcup-Dorf und überall, wo für den Zutritt eine Berechtigung (Akkreditierung) des Veranstalters nötig ist.

## Geräte

Folgende Geräte sind anmeldepflichtig:

- Drahtlose Mikrofone
- In-Ear Monitor-Systeme
- Drahtlose Intercoms
- Funkgeräte (PMR)\*
- Telemetrie-Systeme\*
- Drahtlose Kameras\*
- Geräte mit DECT-Funkstandard (z.B. Sennheiser AVX, Riedel Bolero etc.)

\* Das Gerät muss bei der Anmeldung über eine Bakom-Lizenz verfügen. Andernfalls kann ein Antrag für die Lizenzerteilung im Anmeldeprozess auf FreqCoord generiert werden.

## Ausnahmen

Endgeräte, welche via Mobilfunk (4G/5G), WIFI oder Bluetooth kommunizieren, sind von der Anmeldepflicht ausgenommen.

## Anmeldung

Anmeldefrist: bis 28.12.2025

Direktlink: <https://www.freqcoord.com/EventRegistration/RegisterLink?parentId=2742>

Bitte senden Sie keine Frequenz-Anmeldungen via E-Mail.

## Vor Ort

Alle drahtlosen Geräte werden vor dem Einsatz geprüft und mit einem Sticker markiert, der während der gesamten Dauer des Events auf dem Gerät bleiben muss. Sticker können beim Frequenzkoordinator abgeholt werden.

Wer drahtlose Geräte ohne Anmeldung oder den Sticker betreibt, riskiert den Entzug der Akkreditierung.

## Kontakt Frequenzkoordinator

Simon Ehrensperger | [simon.ehrensperger@srf.ch](mailto:simon.ehrensperger@srf.ch) | +41 58 135 07 46

# Information Frequency Coordination

## Ski World Cup Race Adelboden 2026

**Event Date:** 10 – 11 January 2026

**Location:** Chuenisbärgli, 3715 Adelboden

### General Information

In the past, the legislator has restricted the usable frequency range for some wireless devices multiple times and exempted them from license obligations. This has significantly increased the risk of interference among wireless devices at large events.

### Registration Obligation for Wireless Devices

To ensure high operational reliability for all users of wireless devices, SRF will take over the frequency coordination for the Ski World Cup Adelboden Race 2026 on behalf of the event organizer. Therefore, all users must register their wireless devices in the WebApp FreqCoord in advance. Without registration, the use of wireless devices is not possible.

### Mandatory Registration

- From 9 – 11 January 2026
- In the following areas: along the racetrack, in the finish area, the world cup village and everywhere you need access authorisation (accreditation) from the event organiser.

### Devices

The following devices must be registered:

- Wireless microphones
- In-ear monitor systems
- Wireless intercoms
- Walkie talkies (PMR)\*
- Telemetry systems\*
- Wireless cameras\*
- Devices using DECT-Standard (e.g. Sennheiser AVX, Riedel Bolero etc.)

\* A licence from the Federal Office of Communications (OFCOM) must be available upon registration. Otherwise, an application form can be generated during registration process on FreqCoord.

### Exceptions

End devices that communicate via mobile networks (4G/5G), WIFI, or Bluetooth are exempt from the registration obligation.

### Registration process

Deadline: 28 December 2025

Direct Link: <https://www.freqcoord.com/EventRegistration/RegisterLink?parentId=2742>

Please do not send frequency requests via email.

### On-site

All wireless devices will be checked before use and tagged with a sticker that must remain on the on the equipment for the entire event duration. Stickers can be collected from the frequency manager.

Anyone using wireless devices without registration or a sticker risk losing its credentials for the event.

### Contact frequency manager

Simon Ehrensperger | [simon.ehrensperger@srf.ch](mailto:simon.ehrensperger@srf.ch) | +41 58 135 07 46